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Vážení spoluobčané,
hned na začátku mého příspěvku bych Vás chtěl co 
nejsrdečněji pozdravit. V říjnových volbách do zastu-
pitelstva obce jsem od Vás získal obrovskou podporu, 
díky které jsem se dostal do čela vedení naší obce, za 
což Vám všem ještě jednou upřímně děkuji. Post sta-
rosty jsem také získal díky jednotné podpoře mých ko-
legů z PS MORAVANÉ, ale také díky podpoře našich ko-
aličních partnerů – SNK BOUZOVSKO, se kterými jsme 
aktivně pracovali celé minulé volební období, a kteří 
se s námi nyní opět podílí na vedení obce. 
S bývalým starostou Ing. Zdeňkem Foltýnem jsme si 
vyměnili pozice a já vím, že bude velice těžké držet 
krok v tempu, které on sám za svých více jak třicet let 
ve funkci starosty obce nastavil. Převzal jsem štafe-
tu, kterou zase jednou předám dále, ale nyní se budu 
snažit svůj úsek běžet naplno. Jsem velice potěšen, že 
pan Foltýn zůstává i nadále ve vedení obce a že proje-
vil velkou ochotu mi aktivně pomáhat. Touto cestou 
bych mu chtěl opětovně veřejně poděkovat za jeho 
rozhodnutí a za jeho osobní podporu. 
Jak jsem již uvedl výše, bude obtížné dosáhnout na-
stavené laťky a vyrovnat se mu slovem, písmem i činy. 
Je to pro mě obrovský závazek vůči Vám všem a budu 
se snažit být dobrým starostou a být Vám co nejvíce 
nápomocen jak z pozice zástupce obce, tak i osobně 
sám za sebe.
Tento můj první příspěvek, který píšu již jako starosta 
obce bych rád zkrátil, protože Vás nechci příliš mnoho 
zaměstnávat četbou. Je toho ale mnoho o čem bych 
se chtěl, alespoň ve zkratce, zmínit. Proto bude můj 
příspěvek i členitější. 

Něco málo k volbám do zastupitelstev obcí a měst: 

– Výsledky voleb si každý z Vás zcela jistě přečet a po-
drobně prozkoumal, tudíž by bylo zbytečné cokoliv 
dalšího psát. 

– Rozhodně je zde na místě krátké zamyšlení nad le-
tošní předvolební kampaní a povolební reakcí. To, 
že se budou před volbami otevírat různá témata je 
zcela logické. Letošní kampaň však byla z mého po-
hledu agresivnější a někdy až urážlivá, v určitém 
momentu vyvolávající závist či zášť, což mohlo smě-
řovat či přímo směřovalo k plíživému rozdělení ob-
čanů. Je logické, že v takové době se občanům sli-
bují různé sliby a velmi dobře se poukazuje na chyby 
druhých, ale tato kampaň přinesla i mnoho rozporů. 
V některých případech si troufám napsat, že přines-
la mnoho lží (cílených či nevědomých), které také 
naše občany do jisté míry ovlivňovaly v jejich myš-

lení. Netajím se tím, že některé projevy jsem si bral 
osobně, neboť byly útokem nejen na vedení obecní-
ho úřadu, ale také na jeho zaměstnance, což jsem 
vnímal i jako urážku a jejich dehonestaci. 

 O povolebních návrzích na neplatnost voleb, snahu 
o ovlivnění voleb, a v neposlední řadě také na neplat-
nost mojí osoby ve volbách, které byly podány u Kraj-
ského soudu v Ostravě – Pobočka Olomouc, rozhodl 
předmětný soud odmítnutím. Já osobně tyto věci ře-
šit již nebudu, ale nerozumím myšlenkovým pocho-
dům navrhovatele. Možná snaha o zviditelnění? Kdo 
ví? I když se s takovou situací počítat mohlo, tak se ka-
ždopádně jednalo o situaci nepříjemnou pro všechny.

– Dle výsledků posledních voleb se naše zastupitelstvo 
mírně proměnilo. Za PS MORAVANÉ přibyl nový člen – 
Ing. Bronislav Aigl, za SNK BOUZOVSKO ubyli tito čle-
nové – Stanislav Malínek (bývalý člen rady obce), Jiří 
Švec a Zdeněk Dvořáček. Za KDÚ – ČSL přibyl Bc. Lu-
bomír Macek a zastupitelstvo opustil Ing. Vít Foltas, 
který se rozhodl již letos do zastupitelstva obce ne-
kandidovat. Za SNK – Sdružení pro otevřenou společ-
nost ubyl Ing. Michal Kuhn, kterého nahradil Mgr. Jan 
Holub. Nově se naše zastupitelstvo rozšířilo o zástup-
ce nového subjektu SNK – Patrioti, a to o Ing. Petra 
Beštu a Denisu Haicovou, DiS. Z dalšího nově vznik-
lého subjektu PRO KRÁSNĚJŠÍ BOUZOVSKO nezískal 
mandát ani jeden z kandidujících členů.

 Při této příležitosti bych chtěl osobně poděkovat 
všem předchozím zastupitelům za jejich aktivní čin-
nost v rámci všestranné práce pro obec, jejich pří-
stupu a podpory při jednání zastupitelstva. 

 Stejně tak věřím, že noví členové zastupitelstva bu-
dou svým přínosem pro obec jako celek a přeji jim 
trpělivost a hodně zdaru v této nelehké práci. 

Současné uspořádání Zastupitelstva obce Bouzov:

– Opětovně odkážu na výsledky voleb, se kterými je 
zcela jistě každý občan seznámen. Zastupitelstvo 
obce Bouzov je tvořeno 15-ti zvolenými kandidáty, 
ze kterých byl na ustanovujícím zasedání zvolen sta-
rostou obce – Mgr. Bc. Dušan Tejkal (9 hlasů) a mís-
tostarostou obce – Ing. Zdeněk Foltýn (10 hlasů), 
kteří jsou současně i členy rady obce. 

 Dalšími členy Rady obce Bouzov byli zvoleni – 
MUDr. Jaroslav Čampiš (9 hlasů), Ing. Jan Kunc 
(9 hlasů) a Ing. Petr Putík (10 hlasů).

 Předsedou kontrolního výboru byl zvolen Bc. Lubo-
mír Macek a předsedkyní fi nančního výboru pak 
byla zvolena Denisa Haicová, DiS.



– Členové rady obce byli navrženi dle získaných počtů 
hlasů a za sebe jsem rád, že se nám podařilo utvořit 
tým lidí, kteří svým konstruktivním přístupem pod-
poří pozitivní směr a rozvoj obce. Pevně věřím, že 
práce starosty, místostarosty a členů rady obce ply-
nule naváže na dosavadní činnost ve které budeme 
pokračovat.

– Rada obce Bouzov na svých zasedáních schválila zří-
zení Pozemkové komise a v budoucnu budeme ře-
šit ustanovení Komise pro kulturu, sport a občanské 
záležitosti. 

Obnovení činnosti Seniorklubu Bouzov

V této souvislosti mi v první řadě dovolte vzpomenou 
na paní Mgr. Ludmilu Hyjánkovou, která nás před ne-
dávnem opustila. Byla to právě paní Hyjánková, kte-
rá byla hnacím motorem a hybnou silou Seniorklubu, 
za což ji patří vzpomínka a upřímné poděkování. Jmé-
nem vedení obce jsem se rozhodl, že od nového roku 
obnovíme činnost tohoto klubu a zajistíme seniorům 
pravidelné schůzky. Prozatímní kontaktní osobou
a gestorem klubu bude zaměstnankyně OÚ paní 
Bc. Pavlína Jelenovičová, DiS., a to až doby, než se na-
jde „dobrovolník“, který se rozhodne převzít jeho ve-
dení. Od nového roku se tedy senioři budou scházet 
pravidelně, každé druhé úterý v kalendářním měsíci. 
Budeme rádi, když se budete scházet v hojném počtu, 
neboť se můžete těšit na různé debaty, přednášky či 
jiné kulturní akce, ale také pro Vás připravujeme i dal-
ší aktivity – např. zájezd do divadla, herní a sportovní 
aktivity apod. Vše se bude odvíjet zejména od Vašich 
požadavků a nápadů. 

Dne 20. prosince 2022 v 15.00 hodin se uskuteč-

ní Vánoční posezení. Proto vyzývám všechny naše 

seniory, aby si našli chvilku, přišli posedět, popo-

vídat si, poslechnout si koledy, které jim zahrají 

a zazpívají žáci ZUŠ, a dále pak ochutnat vánoční 

cukroví, které pro ně bude připraveno nebo které 

si někteří z Vás přinesou, aby se mohli pochlubit 

ostatním. Toto setkání se uskuteční v Radničním 

sále na Bouzově. 

Činnost obce a realizace projektů:

Jen v krátkosti Vás seznámím s činností obce a reali-
zací vybraných projektů. 
 Pozemní komunikace Obectov – Loštice, byla rea-

lizována v listopadu a vše se stihlo včas dokončit. 
Věřím, že každý, kdo nyní projíždí daným úsekem, 
si pochvaluje „pohodovou“ jízdu.    

 Výstavba víceúčelového hřiště Olešnice je také 
dokončena, ale z důvodu terénních úprav nebylo 
možné dokončit celé dřevěné hrazení, které tvoří 
obvod předmětného hřiště. 

 Před nadcházející zimou jsme provedli údržbu ve-
řejného prostranství ve všech místních částech. 
Jednalo se o „poslední“ sečení trávy, odborné oře-
zy stromů a keřů, úklid prostranství atd., a to na 
základě Vašich podnětů. 

 ČISTIČKA ODPADNÍCH VOD – tento projekt se do-
stal do poslední fáze, neboť byl, jako jeden z deseti, 
doporučen k profi nancování. Ještě čekáme na ofi -
ciální vyjádření, ale již nyní je jisté, že nám bude po-
skytnuta částka ve výši cca 100 mil. korun. O dalších 
fi nanční podpoře a následném dofi nancování celé-
ho projektu dále jednáme. Podstatné je, že tento 
dlouholetý projekt bude mít defi nitivní rozhodnutí, 
ke kterému by mělo dojít již na prosincovém zase-

dání zastupitelstva. Zcela nepochybně se bude jed-
nat o rozhodnutí nelehké, ale za to velice důležité. 

 V příštím kalendářním roce budeme nadále po-
kračovat v již započatých projektech, jako např. 
výstavba vodovodu Hvozdečko – Kovářov, rekon-
strukce budovy OÚ, rekonstrukce šaten a sociál-
ního zázemí pro Sokol Bouzov, opravy místních 
komunikací na Bouzově a ve vybraných místních 
částech, posílení veřejného osvětlení na místním 
hřbitově, výstavba chodníků ve směru na Podolí 
a směrem ke hřbitovu apod. 

 Nejedná se o taxativní výčet projektů, ale o oblasti, 
kterými se budeme chtít ubírat. Realizace samot-
ných projektů se vždy bude odvíjet od konkrétních 
dotačních titulů, které budou postupně vyhlašová-
ny. Stejně tak zde bude rozhodující i fi nanční pod-
pora daných projektů, která bude pro naši obec 
zajímavá či ekonomicky příznivá.    

Společenský život v naší obci a jednotlivých míst-

ních částech:

 Jsem si vědom, že organizovat společenský a kul-
turní život v obci není jednoduchou záležitostí, kte-
rou většinou na svých bedrech nosí místní spolky, 
většinou SDH, ale v menších obcích i někteří jed-
notlivci. Bez nich by však takový život v obci nebyl. 
Nejen za Obec Bouzov, ale i sám za sebe bych chtěl 
všechny tyto aktivní spolky i jednotlivce ujistit, že se 
budu snažit i nadále je podporovat v jejich činnosti. 
Jsem si vědom toho, že Vaši činnost vykonáváte 
zcela dobrovolně a mnohdy i na úkor Vašeho volné 
času. Využiji proto této příležitosti a všem Vám za 
Vaši dobrovolnou činnost moc a moc děkuji. 

 Prozatím máme za sebou první dva adventní ví-
kendy. První adventní víkend pořádaný OÚ Bou-
zov, který byl ve znamení rozsvěcování vánočního 
stromu, prodejních stánků a ohňostroje, byl dopl-
něn o spoustu zabijačkových dobrot, které již tra-
dičně připravili členové SDH Bouzov. Letos poprvé 
se vánočního jarmarku zúčastnil i spolek Damiš-
ko, který náš program velice vhodně doplnil o svo-
ji kreativní dílnu, čímž se postaral o zábavu pro 
všechny přítomné děti. 

 Druhý adventní víkend byl v režii ZŠ Bouzov, kdy 
jsme mohli vidět různá vystoupení žáků naší školy.

 Třetí adventní sobota pak bude v režii spolku Li-
šáci. Členové spolku si pro nás rovněž připravili 
bohatou tombolu a vystoupení skupiny KRAMPUS 
– Ďáblové ze severu.

 Poslední adventní víkend bude probíhat v poklid-
né předvánoční náladě. Pořadatelé – zaměstnan-
ci obce si pro vás připraví dobrý punč či svařené 
víno, ale také něco dobrého na zub.

 I zde je na místě poděkovat všem organizátorům 
a všem účinkujícím.

Pošta partner Bouzov – informace:

 Mnozí z Vás jste již zaznamenali nebo dokonce ob-
drželi Výzvu s názvem „ZACHRAŇME POŠTU PART-
NER BOUZOV“ (dále jen „výzva“). Zda se jednalo 
o vhodně zvolenou formu a samotný obsah výzvy, 
to bych nerad komentoval. Skutečností je, že dle 
předmětné písemnosti by mělo dojít k ukončení 
provozu Pošty partner Bouzov. 

 Na základě této výzvy jsme odpovídali na několik 
telefonátů (většinou starších osob), kdy tyto dota-
zy směřovaly na informace o výši plateb a číslech 
účtu, na které předmětné platby zasílat.



 V této souvislosti bych chtěl upozornit všechny ob-
čany, aby nikam a nikomu žádné peníze neposílali. 

 Jménem obce bych chtěl všechny občany informo-
vat o tom, že obec danou záležitost aktivně řeší 
a zvažuje různé možnosti, které by mohly napomo-
ci k tomu, aby pošta – jako služba občanům, zůsta-
la stále na Bouzově. Není to však jednoduché, ale 
věřím, že se nám v dané věci podaří tuto službu 
pro naše občany zajistit.  

Závěrem toho příspěvku mi dovolte, abych Vám 
všem popřál klidné adventní období plné radosti a po-
hody, úsměvů na tváři a tepla na srdci.

Také Vám přeji krásné prožití svátků vánočních, 
hodně zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce. 

Mgr. Bc. Dušan TEJKAL
starosta obce

OÚ Bouzov bude od 22. 12. 2022 do 30. 12. 2022 

uzavřen. Platby v hotovosti lze provést nejpozději 
ve středu 21. 12. 2022.

Dále upozorňujeme občany na povinnost v roce 
2023 uhradit poplatek za odvoz komunálního od-
padu ve výši 600 Kč/rok na osobu, u rekreačních 
objektů ve výši 600 Kč/rok za objekt, nejpozději 
do 31. 3. 2023. Poplatek je možné hradit ve dvou 
splátkách, první polovinu poplatku do 31. 3. 2023 
a druhou polovinou do 30. 9. 2023. Rovněž je tře-
ba uhradit poplatek za psa. Tento poplatek je splat-
ný do 31. 3. 2023 a činí za 1. psa 100 Kč za rok, za 
2. psa a každého dalšího 150 Kč za rok.

Poplatky lze uhradit na pokladně OÚ hotově/kar-
tou nebo převodem na účet č. 1801694369/0800, 
VS 1345 + číslo domu (komunální odpad), VS 1341 
+ číslo domu (poplatek pes).

Oznamujeme občanům Jeřmaně,

že s platností od 11. 12. 2022 pojede spoj č. 5 linky 
933245 v novém jízdním řádu v trase 13:30 Mohel-
nice, SIEMENS aut. st. – 14:00 Bouzov, Jeřmaň, ná-
ves.
Obratový spoj č. 8 linky 933245 pojede v trase 
14:00 Bouzov, Jeřmaň, náves – 14:23 Mohelnice, 
SIEMENS aut. st. (mimo centrum). Obsazenost 
a přesnost dotčených spojů bude sledována.

OZNÁMENÍ



JUBILANTI
LEDEN

Paní Brázdilová Dagmar

Pan Brázdil Ladislav

Paní Vlková Zdeňka

Paní Polesová Dobroslava

Pan Kubíček Zdeněk

Paní Tichá Anna

Paní Koukalová Ludmila

Paní Leibnerová Blanka

Paní Řezníčková Andrea

Pan Šipka František

Paní Šipková Jarmila

Pan Navara Karel

Paní Klusová Ilona

Paní Motzková Drahomíra

Pan Vašek Jaroslav

Paní Zatloukalová Anežka

Pan Rikk Pavol

Paní Šipková Ludmila

Pan Laštůvka Roman

Paní Leibnerová Marie

ÚNOR

Pan Kolářová Jitka

Pan Koukal Tomáš

Paní Kubátová Marie

Paní Fajtová Milada

Pan Bureš Pavel

Paní Pešková Antonie

Paní Grézlová Helena

Pan Sziden Július

Paní Pavlíčková Helena

Paní Nosková Marie

Paní Kovářová Svatava

Pan Smékal Vlastimil

Paní Pluskalová Marie

Pan Cimala Ladislav

Paní Šilberská Marie

Paní Dosoudilová Marie

Pan Tichý Miroslav

Paní Blaschková Marie

Paní Aiglová Bronislava

Vážení občané,

dovolte, abych vás ve stručnosti seznámil s průběhem 
roku 2022 v našich lesích. Lze konstatovat, že opět 
poklesl objem vytěženého kůrovcového dříví (kolem 
4 tis. m3). Přes to, že uvedené množství poukazuje stá-
le na kalamitní stav, nebyli jsme nuceni z důvodu na-
hodilých těžeb navyšovat celkovou výši těžby.
Těžební práce probíhaly prakticky po celý rok, při-
čemž do konce roku bude vytěženo cca 12,2 tis. m3 
dříví. V říjnu a listopadu jsme již započali s úmysl-
nou těžbou i v mýtních porostech a v probírkách. 
Hodnotím–li vlhkostní a teplotní poměry, lze konsta-
tovat, že byly normální. Do konce listopadu se nám 
taktéž vyhýbaly bořivé větry. Výše uvedené okolnos-
ti nám umožnily opět zmírnit celkový předstih těžby. 
Předstih oproti LHP byl způsoben překročením těžby 
o cca 10 tis. m3 v roce 2020 z důvodu kůrovcové ka-
lamity.
Jarní zalesňování bylo započato v březnu a dokonče-
no v dubnu zasazením cca 73 tisíc ks sazenic. Podzim-
ní zalesnění proběhlo v říjnu a listopadu (cca 64 tisíc 
ks sazenic). Nejvíce byly při zalesňovacích pracích za-
stoupeny dřeviny dub a buk (81 tis. ks). Smrkových sa-
zenic bylo vysazeno cca 31 tisíc. Následují klen (14 tis.), 

HOSPODAŘENÍ V LESÍCH

POD SPRÁVOU SPOLEČNOSTI BOUZOVSKÉ LESY s.r.o.

dále lípa, jedle, borovice, douglaska, modřín a olše. 
Z ostatních prací stojí za zmínku zejména 120 ha ož-
nutých kultur. Ostatní práce včetně oplocování, pro-
řezávek, nátěrů proti okusu a vyklizování klestu ještě 
nejsou dokončeny.
Dříví bylo nejvíce opět dodáváno na Pilu Javořice, na 
pilu ve Šternberku, fi rmu Proxima a.s., pilu Vojtěchov, 
pilu Bohuslavice, Litovelskou lesní a v neposlední 
řadě palivové dříví občanům.
Hodnotím–li ekonomickou situaci, lze konstatovat, 
že díky vysokým cenám dříví, zejména ve druhé po-
lovině roku, jsme dosáhli dobrého hospodářského 
výsledku, aniž bychom museli naplnit výši těžby, kte-
rou nám umožňuje LHP. Předpokládám vyplacení ná-
jemného vlastníkům lesa ve výši kolem 5 milionů ko-
run i přes enormní růst nákladů na všechny činnosti. 
Peníze budou převedeny přímo do rozpočtů obcí do 
konce března 2023. Mimo uvedené nájemné podpo-
řila fi rma Bouzovské lesy s.r.o. dary ve výši 150 tisíc 
korun společenský život v obcích a místní organiza-
ce.

V Bouzově 30. 11. 2022 Miroslav Půr, jednatel



V měsíci listopadu se mi do rukou dostala veřejná 
výzva k záchraně Pošty Partner na Bouzově. Ano, na 
pobočce Pošty Partner jsem byla spokojena a její služ-
by byly směrem ke mně, jako zákazníkovi, vždy v po-
řádku. A rozhodně si myslím, že Bouzov Poštu potře-
buje. Ale taky  přiznávám, že mi tato výzva ,,vyrazila 
dech“. Tím, jak je celá situace prezentována a hlavně 
tím, jakým způsobem žádá o podporu.

Provoz pobočky Pošty na malé vesnici je ztrátový, 
ať ji provozuje kdokoliv. Nicméně, měl by být hrazen 
ze ziskového provozu Pošty ve větších městech. Proto 
má stát na poštu monopol a je dotován z našich daní. 
Přesto se manažeři našeho státního podniku rozhod-
li prostřednictvím programu Pošta Partner nerentabil-
ních poboček, včetně té naší, bouzovské, elegantně 
zbavit. Nejprve oslovili obec, aby Poštu Partner provo-
zovala. Obec  tenkrát opravdu pečlivě zjistila fungo-
vání a provoz těchto poboček v našem blízkém oko-
lí. Zastupitelstvo návrh Pošty projednalo a vzhledem 
k evidentní fi nanční zátěži návrh odmítlo. V tomto 
okamžiku by České poště s.p. nezbylo nic jiného, než 

,,ZÁCHRANA“ POŠTY V BOUZOVĚ….?

naši (ztrátovou) pobočku provozovat dál, neboť to byla 
její zákonná povinnost.

Ovšem, díky tomu, že  Česká pošta s.p. našla jiné-
ho zájemce ( paní Svobodovou), elegantně se ze své 
povinnosti  vyvázala. Zřízení pobočky  Pošty Partner 
před šesti roky bylo zcela dobrovolné, stejně jako její  
otevírací doba i respektování podmínek, za kterých 
byla zřízena.
Shrnutí: Kdyby  nebyla podepsána   smlouva na 

provozování Pošty Partner, tak …

1. Pošta pro Bouzov by dál  fungovala a sídlila na  

náměstí. 

2. Zřejmě by nebyla prodána celá budova pošty 

přímo v centru obce.

3. Paní  Svobodová by žádné peníze na záchranu  

Pošty Partner nemusela shánět.

Chci věřit, že se řešení najde, i když to určitě nebude 
jednoduché. A držím palce všem, kteří Poštu pro Bou-
zov opravdu zachrání. 

Hana Dvořáčková
(zastupitelka obce v letech 2014–2018) 

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych vás touto ces-
tou informoval o úspěchu člena Kolektivu mladých 

hasičů SDH Bouzov – Jakuba Škrabala z Bouzo-

va, který se dne 25. 9. 2022 zúčastnil mistrovství 

České republiky v běhu na 60 metrů s překážkami 

v požárním sportu (dále jen MČR).

Okresního kola této soutěže se v Olomouci účast-
nilo celkem 8 dětí – Daniel Plch, Tereza a Filip Hirto-
vi z Podolí, Sabina Kuncová, Thea Kunčarová, Jakub 
a Vanessa Škrabalovi z Bouzova.

Do krajského kola v Provodovicích postoupili Dani-
el Plch a Filip Hirt v kategorii mladších chlapců, Thea 
Kunčarová v kategorii mladších dívek, Vanessa Škra-
balová v kategorii starších dívek a Jakub Škrabal v ka-
tegorii starších chlapců.

Z krajského kola na MČR v Benešově se podařilo 
postoupit Kubovi Škrabalovi z 8. místa (z postupových 
devíti míst) s časem 14,11 s.

Kubův postup na MČR byl pro nás všechny obrov-
ským úspěchem a odměnou za práci dětí, které se vel-
mi snaží a všem vedoucím, kteří dětem věnují svůj vol-
ný čas.

Cesta do 
Benešova byla 
dlouhá, ale 
užili jsme si ji 
s dětmi, které 
jeli Kubu pod-
pořit. Kuba čtr-
náct dní před 
závodem in-
tenzivně tréno-
val. V Benešově ho čekalo dalších 120 nejrychlejších 
závodníků z celé České republiky.

Kuba se umístil na 20. místě s časem – 

12,68 s (první pokus 13,19 s).

Pevně věříme a doufáme, že takových úspěchů nás 
čeká víc.

Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem dě-
tem z Kolektivu mladých hasičů SDH Bouzov za jejich 

MISTROVSTVÍ ČR 2022 – BENEŠOV

Běh na 60 m s překážkami

snahu, odvahu, cílevědomost a vý-
bornou reprezentaci našeho sboru.

Samozřejmě nesmíme zapome-
nout na všechny, kteří nás v tom, co děláme, podpo-
rují, ať už jsou to rodiče, hasičský sbor, spoluobčané, 
kamarádi nebo sponzoři. Děkujeme!

 Vedoucí KMH SDH Bouzov
Jiří Novák, Lada Machalová a Hana Kunčarová



Rozhovor s Tomášem Bártou o přestupu do špa-

nělského PRO Teamu Caja Rural - Seguros RGA 

Český sprinter týmu ATT Investments podepsal po výbor-
né letošní sezóně profesionální smlouvu se španělským 
týmem Caja Rural – Seguros RGA na roky 2023 a 2024. 
Jeho celkový zisk za rok 2022 činí 198 bodů, což ho řadí 
do TOP20 v evropské kontinentální sérii. Tomáš byl nej-
spíš rekordním sběratel druhých míst. Po 30 bodech zís-
kal za druhá místa v Chorvatsku při Trofej Umag, polské 
Visegrad 4, celkové 2. v maďarské GP Gemenc, kde vy-
hrál úvodní etapu, a taktéž skončil na druhém místě ve 
slovinské GP Kranj. Sezonu začal výbornými březnovými 
výkony v Chorvatsku a Slovinsku. Na tyto výsledky navá-
zal v květnu v závodě Okolo Estonska, kde dokončil první 
etapu na skvělém třetím místě. Nejvíce úspěchů zazna-
menal v červenci, kde za celý měsíc neskončil hůře než 
na jedenáctém místě a získal dvanáct umístění v TOP10 
ze třinácti závodů a k tomu 110 bodů UCI. V sezoně se 
v národním dresu zúčastnil mistrovství Evropy v Mnicho-
vě, kde po boku Zdeňka Štybara dojel na 42. místě. Se-
zonu zakončil pátým místem na Okolo Slovenska, kte-
ré patří k nejprestižnějším závodům v kalendáři ATT 
Investments. 

Tomáši, jak se to celé upeklo?

K prvnímu kontaktu došlo na mistrovství Evropy. Oslovil 
mě manažer Egoi Martínez. Ten zastupuje i Vojtu Řepu. 
Zaujal jsem ho výkonem i schopností pohybovat se v ba-
líku. Takže to pak delší dobu vypadalo, že bych mohl pře-
stoupit do Kern Pharma. Zástupci tohoto týmu pak přije-
li na Okolo Slovenska, aby si mě otestovali v praxi. Hned 
v úvodní etapě jsem dospurtoval na 5. místě a sportovní 
ředitel byl nadšený. Jenže pak to jako by utichlo, údajně 
se nedohodl manažer s šéfem týmu. Egoi Martínez tedy 
nabídl mé služby dalšímu španělskému Caja Rural. Ti 
shodou okolností závodili na Okolo Slovenska a můj pro-
jev se jim tam líbil. Takže mě kontaktovali a během tří 
týdnů bylo vše stvrzeno podpisem smlouvy. Pomohli i re-
ference Michala Schlegela, který jim řekl, že jak po závod-
ní, tak lidské stránce bych měl splňovat jejich představy 
a nároky.

Dva čeští sprinteři, aktuálně ti nejlepší, a jdou do 

stejného týmu.

V době, kdy došlo ke kontaktu, už měli rozjednaného 
Dana Babora. A představa, že jsme z jedné země, že 

bychom si měli rozumět a vzájemně v koncovkách po-
máhat, je hodně zaujala. Koncovky byly jejich slabinou, 
neměli ani nějak silný rozjížděcí vláček. Proto posilují 
tým s ohledem na hromadné koncovky. Předpokládám, 
že začneme na méně významných závodech. Každý do-
stane svou šanci ukázat, co v něm je. A podle toho po-
tom bude jezdit významnější nebo méně významné 
závody.

Jaká jsou tvá bezprostřední očekávání? Co ti vedení 

týmu naznačilo o tvém programu a zaměření?

Především mám šanci se dostat na lepší závody. Asi ne-
budu tak často v top ten jako letos, ale zase by mělo jít 
o významně vyšší kvalitu konkurence. Což by mi mělo 
přinést další výkonnostní růst. Začít závodit bych měl už 
v lednu na španělských jedničkových jednorázovkách, 
v úvahu připadá i Saudi Tour, pokud dostane tým po-
zvánku. Oni jako domácí tým pochopitelně jezdí La Vu-
eltu, ale předpokládám, že minimálně první rok se mě 
asi týkat nebude. Nejspíš ani ne ty další špičkové jako 
Katalánsko či Baskicko. Spíš myslím, že bych mohl jet 
závody z úrovně „1“ a „Pro“ jako Okolo Turecka, Maďar-
ska, Řecka apod.

Kdy se poprvé s týmem uvidíš?

Úvodní setkání bylo 13. až 16. listopadu v Pamploně, kde 
mají svou centrálu, stejně jako Movistar a Kern Pharma. 
Ladili jsme i úvodní závodní program. V půlce ledna je 
pak další soustředění nedaleko města Almería, to už je 
zaměřené směrem k prvním závodům, které jsou na pro-
gramu koncem ledna. Ve Španělsku budu vlastně nepře-
tržitě do konce února, jen na Vánoce bych se chtěl vrátit 
domů. 

V ATT Investments jsi ještě v únoru najížděl tréninko-

vé kilometry ve Španělsku, teď bys měl v lednu začít 

závodit.

Je to určitě změna. Ale v můj prospěch v tomto směru ho-
voří dvě věci. Jednak jsem celou druhou polovinu letošní 



sezóny prožil v závodním rytmu, skoro pořád jsem závo-
dil a tělo to zvládlo. Hned po Okolo Slovenska, které kon-
čilo v půlce září, jsem si dal dovolenou a nyní už jsem za-
čal trénovat tak, abych byl v lednu v odpovídající kondici. 
To znamená, že oproti předešlé praxi, kdy jsme s ATT jeli 
na první soustředění do Španělska v prosinci, chci letos 
po listopadovém kempu ve Španělsku zůstat a najet kva-
litní přípravné kilometry.

Dnes je trend, že kdo neodejde z českého prostředí 

do zahraničí v juniorech, tak „končí“. 

Myslím, že na příkladu celé řady českých cyklistů, nej-
čerstvěji Dana Babora a mém je vidět, že v Čechách jsou 
dnes týmy, které dokáží připravit podmínky pro přechod 
do týmů z vyšší kategorie UCI. Já jsem hrdý na to, že 
jsem dokázal odejít do zahraničí k profíkům z české-
ho prostředí. Nemyslím si, že je nezbytně nutné odchá-
zet hned po juniorech. Trpělivostí a tvrdou prací se do 
vyšší úrovně lze propracovat i přes české týmy. Což lze 
vnímat jako doporučení i naději pro nejmladší adepty 
velké cyklistiky. Dokonce průprava v kvalitních českých 
týmech může být pro mladé cyklisty dobrou a užitečnou 
praxí pro přechod výš.

Tomáši, díky za rozhovor a i tobě přejeme, ať se ti 

v novém týmu daří.

Zdroj: RoadCycling.cz/Jiří Vlasák

Každý z nás se v době školní docházky se určitě se-
tkal se školní inspekcí. Jako žáčci jsme někteří na to 
již zcela zapomněli, jiné to mají ti, kteří navštěvovali 
střední školy a úplně jiné to mají ti jedinci, kteří půso-
bili přímo ve školství. Jsou to vzpomínky různé- vese-
lé, smutné, pochmurné, kritické a ještě i jiné. Jisté je, 
že jakási inspekce- kontrola školství tady byla vždy, kdy 
tady existovaly školy. Každý tzv. zřizovatel chtěl vědět, 
zda jsou peníze vložené do vzdělání řádně využity. Zda 
ti, kteří vedou výuku, opravdu pracují tak, jak si „vrch-
nost“ představuje. Dříve si kontrolu škol přisvojovala 
především církev, v době pobělohorské především je-
zuité. Později v době po reformách Marie Terezie a Jo-
sefa II. začíná stát přebírat zodpovědnost za vzdělání 
a také jeho kontrolu. Přesto si stále církev zachovávala 
dozor především nad místními (obecné) školami. Tento 
stav trvá až do 60. let 19. století, kdy vztah učitele a du-
chovního se staví na úroveň partnerství. Dozorem nad 
místními školami byli pověřeni místní faráři, okresním 
dozorem buď děkan nebo vikář. Tento dozor o svých 
inspekcích podával zprávu Zemské školní inspekci. Si-
tuace se výrazně změnila zákonem z 25. 5. 1868, kdy 
veškerá péče o výchovu a vzdělání, tedy i kontrolu, pří-
sluší státu. Správu a dohled provádí ministerstvo škol-
ství a nově nastupuje třístupňová školní rada – místní, 
okresní a nejvyšší zemská. Okresní školní rada navrhu-
je na místa inspektorů učitele – odborníky a tuto funk-
ci zastávali po dobu 6 roků. Kdo byl měl zájem o po-
drobnější popis instituce školních inspektorů dozví se 
hodně zajímavého v publikaci – J. Bartošová, J. Šimek, 
M. Šustová- „Od školdozorce k inspektorovi“.

Mé vzpomínky na školní inspekci začnou vzpomín-
kami žákovskými, které jsou překryté časem dávno mi-
nulým a vzpomínkami dítěte. Někdy ve druhé, možná 
třetí třídě nás navštívil inspektor z Litovle, byl to takový 
suchý, hubený, ale dosti vysoký pán kolem čtyřiceti, pa-
desáti let. My jsme se před ním chtěli nějak vytáhnout 

znalostmi a tak pomoci naší přísné „soudružce“učitel-
ce (Bodejť by nebyla přísná, když ve třídě nás bylo přes 
čtyřicet všech pěti ročníků prvního stupně). No, nedo-
padlo to úplně nejlépe, v přemíře snahy tam byly něja-
ké chyby. Ale tento inspektor, zkušený učitel, moc dob-
ře věděl, o co jde. Na závěr nás všechny pěkně pochválil 
a odešel. Při nedávném setkání spolužáků ze střední 
školy, jeden z nás, z vedlejší vesnice a o rok starší, vzpo-
mněl jak někdy v roce 1952–53 přišel do jejich školy, 
nařídil jim najít určitou stránku v učebnici a on osobně 
tuto stránku vytrhl (na začátku učebnic v té době byly 
portréty Gottwalda, Stalina a též Slánského). No, byla 
to stránka se Slánským, bývalým předsedou KSČ, od-
souzeným a popraveným zrádcem, později rehabilito-
vaným. Na druhém stupni nás navštívil inspektor, kte-
rý byl otcem naší spolužačky a před tím byl ředitelem 
školy v Savíně. Z této inspekce mně nic neutkvělo v pa-
měti. Na střední škole jsme měli pouze jednu inspekci 
krajského inspektora z Ostravy, bylo to ve fyzice a jako 
naschvál jsem byl vyvolán. Zrovna v předmětu, ve kte-
rém jsem nepatřil mezi hvězdy. Zvládl jsem situaci ke 
spokojenosti inspektora i našeho náročného a oblíbe-
ného fyzikáře. A to je vše ze vzpomínek žákovských na 
inspektory. 

Poněkud jiné jsou vzpomínky z období učitelské 
praxe. Inspekce probíhaly tak, jak se měnila doba, byla 
to taková sinusoida. Byla to období inspektorů, kte-
rých si člověk musel vážit, ale byla střídána obdobími, 
kdy soudný člověk musel jimi pohrdat. Ti dobří byli vět-
šinou lidé s dlouholetou učitelskou praxí a snažili se 
svým kolegům poradit, pomoci. Potom tam byli inspek-
toři, kteří dělali kariéru jen pomocí rudé knížky a pod-
lézáním moci. Ti byli nadšeni svou mocí a nepokrytě to 
dávali najevo. Jejich pedagogické schopnosti byly vel-
mi nízké, někdy až směšné. 

Na svou první školu jsem nastoupil na dvojtřídku na 
Zábřežsku. Rád na toto období vzpomínám. Byly tam 

INSPEKCE – VZPOMÍNÁNÍ



bezvadné děti a naprosto výborní ro-
diče. Nikdy nemluvili do práce učitele. 
Co řekl, to byla pravda. On to tak tam 
už dříve zařídil ředitel školy, který měl 
ve vesnici velkou autoritu. Tam jsem 
se setkal se svou první inspekcí na po-
zici učitele. Byla to přepadovka, která 
možná chtěla něco zjistit o tom „mla-
díčkovi.“ Odehrávalo se v pátek před 
jarními prázdninami, kdy za mnou 
přišel ředitel školy, že je zde inspek-
tor a chce se podívat na mé vyučování. 
Hned mě uklidnil slovy: „No nic se ne-
boj, nesežere tě“. To se opravdu stalo. 
Akorát mě trochu znervózňovalo, že si 
sedl za katedru, vytáhl, svačinu a časo-
pis Stadion a z mého pohledu se těmto 
činnostem věnoval více než mé práci. 
Pocit mít inspektora za zády byl velmi 
nepříjemný. Seděl tam dvě vyučovací 
hodiny, před odchodem ze třídy mi podal ruku a neře-
kl vůbec nic. Postěžoval jsem si pak řediteli, ale ten se 
svým klidem řekl: „Určitě to bude dobré“. Opravdu v zá-
pise, až na nějaké malé drobnůstky, nebyly žádné výtky 
k práci mé i mých žáků.

Na Bouzově hned několik měsíců po příchodu na 
školu nás navštívil inspektor a chtěl se podívat na toho 
„nového.“ Do horní školy mi to přišel oznámit s roztře-
seným hlasem a zježenými posledními vlasy na téměř 
holé hlavě tehdejší ředitel. Ten byl tedy pořádně vykle-
paný. Po zkušenosti ze Zábřežska, jsem si říkal, no snad 
mi hlavu neutrhne. Tento muž věku kolem 45–50 let si 
na rozdíl od toho šumperského sedl do poslední lavi-
ce a pozoroval naše snažení.  Zvláště jednomu chlap-
ci výkony moc nešly, jeho čtení bylo velmi slabé a i mé 
snažení o odstranění chyb u tabule nemělo kýženého 
výsledku. Inspektor se tedy sám pustil do pedagogic-
ké práce s ním, ale s výsledkem stejným. Uznal, že to 
není chyba v učiteli, ale žákovi. Přátelsky jsme se rozešli 
a do další praxe mi dal několik dobrých rad, které jsem 
pak ve své praxi velmi často využíval. Tím však končí na 
dlouhou dobu éra inspektorů- odborníků, na které rád 
vzpomínám.

Přišly pak prověrky, kdy jejich hlavním bodem byl 
přístup“ ke spojenecké pomoci v roce 1968“ a činnost 
v roce 1968. Oba tito inspektoři dostali ze svých inspek-
torských míst vyhazov a šli učit. Někteří však ani tako-
vé „štěstí“ neměli. Na místa inspektorů se dostali tako-
ví lidé, jejichž skutečné morální kvality byly na velmi 
nízké úrovni. Za kariéru a prebendy byli ochotni udě-
lat vše, co se po nich požadovalo. Někteří i dělali ješ-
tě více. Mezi ně patřil i jeden, který pocházel z vesnice, 
kam jsme kdysi jezdili hrát hokej, kde můj spoluhráč 
po útocích nejméně stokilového Franty na mě, šedesá-
tikilového drobečka, s ním vymetl a vyvrátil mantinely 
v délce nejméně dvacet metrů. A tento človíček, dříve 
učitel, začal dělat kariéru. Asi jako učitel nestál za nic, 
a teď se mu doba nabízela, že může svou neschopnost 
přetavit v postavení na výsluní. Je zajímavé, že jeho pří-
jmení mělo jistou podobu s barvou stranické knížky. 
Tento muž byl vyslán do Moskvy na studia, ale odtud ho 
sovětští soudruzi poslali zpět pro naprostou neschop-
nost naučit se rusky. A tento soudruh se pak předváděl. 
Na jedné škole vyhodil dětem z okna vánoční stromek, 
na jiné škole udělal zápis, kdy vytýkal „nacionalismus“ 
školy. A v čem spočíval? Představte si tu hrůzu, měli 
v 1. třídě na počítadle kuličky červené, modré a bílé. To 
byla tedy síla. I tento postrach přišel i naši školu a též 

mě navštívil a po příchodu do třídy požadoval přípravy. 
Podotýkám, že na počátku příprav musely byt uvedeny 
vyučovací cíle: výchovné, vzdělávací, dopravní, branné, 
bezp. sil provozu atd. , každý, podle instrukcí z odboru 
školství ONV, musel být barevně rozlišen. Já jsem si ná-
zvy cílů psal zkratkami a tak výchovný cíl jsem si napsal 
zkratkou v. c. Můj zlepšovák se mu nějak nelíbil a poža-
doval vysvětlení, co to znamená. Tedy odpověděl jsem 
mu a myslel si, to v. c., které si myslíš, se přece píše dvo-
jitě. Především ho zajímaly sousední státy socialistické 
a kapitalistické soustavy. Měl jsem ve třídě žáčka, který 
byl na tohle téma machr a soudruha inspektora uspo-
kojil. Horší na tom byla má kolegyně, vynikající učitel-
ka, která v tom roce odcházela do důchodu. V hodině 
pracovního vyučování se svými žáky sázeli astry na za-
hrádce pod horní školou. Vše měla připraveno, hodi-
na probíhala podle představ učitelky, přinesla si sama 
sebou vypěstované astry, ale neměla bohužel písem-
nou přípravu se všemi  požadovanými cíli, a tak hodi-
na v očích inspektora nestála za nic. Zápis na několik 
odstavců. 

Po tomto odborníkovi jsme dostali ženu inspektor-
ku. I s ní jsem měl několik nezapomenutelných zážit-
ků. Počátkem osmdesátých let se (jak si někteří možná 
vzpomínáte) učila množinová matematika. A my jsme 
zrovna, když k nám dospěla tato soudružka, začali 
probírat zaokrouhlování čísel. Existuje velmi jednodu-
ché pravidlo, které si snad všichni do dneška pama-
tují. Jenže autoři výuky vymysleli naprostou pitomost, 
kterou zanesli do metodické příručky, bichle snad 
o 300 stránkách. No kdybych to tak učil, jak se poža-
dovalo, tak by to snad umělo maximálně 30% žáků. 
Učil jsem si po svém – děti si lépe zapamatují, co je 
jednodušší. A když jsem byl v největším vysvětlování, 
koutkem oka jsem uviděl, jak inspektorka listuje v pří-
ručce a cosi si intenzivně zapisuje do svého bloku. Ří-
kal jsem si:“ To bude zase prů..r.“ A opravdu byl. Po in-
spekci byli všichni učitelé svolání na závěrečné sezení 
a tam byli především seznámeni se svými „nedostat-
ky“. A u mě:“ s. F……..r nepostupoval podle metodic-
ké příručky. Metodická příručka je pro učitele závaz-
ná.“ Na mou otázku, zda žáci učivo uměli, jsem dostal 
odpověď : „To nepopírám, ale nepostupoval jste po-
dle metodické příručky.“ Uvedeno v zápisu a podtrže-
no. Uběhly asi dva roky a znova inspekce. Tentokrát 
ke mně ne. Znova rozbory hodin po inspekci a tu se 
naše inspektorka  vytasila s větou. „Soudruzi učitelé, 
uvědomte si, že metodická příručka není dogma“. To 



jsem už nevydržel a začal se hlasitě smát. Soudružka 
se na mě velmi pohoršeně podívala a najednou z ní 
vylezlo: „Čemu se s. Fi…..e smějete? Jen jsem jí odpo-
věděl: „Na něco jsem si vzpomněl.“ Dostali jiný pokyn, 
tak ho vyžadovali, vlastní rozum neměli. 

Musím říci, že mně asi moc ráda neměla. O tom 
svědčí další příhoda. Zase po několika letech a milá 
soudružka jde znova na inspekci, tentokrát ne do Ma-
tematiky, ale do Českého jazyka - Čtení. Měli jsme tam 
pěkný článek, kde se úplně nabízel výchovný cíl- láska 
k vlasti. Rozebrali jsme to se žáky a pak jsem jim pře-
četl krátký úryvek chlapce, který za 2. světové války si 
ve svém deníku připomíná krásu jejich podkrkonošské 
krajiny, kouzlo českých Vánoc a krásnou vzpomínku na 
své rodiče. Děti poslouchaly, ani nedutaly. A na závěr 
jsem je seznámil s dalšími osudy tohoto hrdiny, který 
v mladém věku padl na francouzském nebi v boji s ně-
meckými nacisty. Hlavně je dojalo, jak maminka tohoto 
hrdiny i po válce, kdy už ví, že její syn padl, všem domá-
cím stále připomíná, aby nezamykali, že Stáňa si zapo-
mněl s sebou vzít klíč od domu. Po hodině následoval 
rozbor hodiny. Nejdříve přednesla svůj rozbor zástupky-
ně ředitele – hodina a výchovný cíl hodnoceny výborně. 

Poté s. inspektorka- naprosto nevhodný výchovný cíl. 
No jasně, on ten hrdina nebyl na východě, ale padl ve 
službách „imperialistů.“

Přišla sametová revoluce a nastaly změny i na pozi-
cích inspektorů. Ti dobří sami odstoupili a ti co nestáli 
vůbec za nic, ti i ty se tam drželi/y) jako klíště. No nako-
nec byli(y) odvoláni(y) a nastoupila nová sestava. Větši-
nou to byli lidé z praxe a jejich inspekce probíhala tak, 
jak jsme si představovali. Náročná, ale korektní. Žádné 
nahlášené inspekce, aby se kontrolovaní mohli nachys-
tat. A kladný zápis pak svědčil o dobré práci na škole. 
Tohle tak trvalo asi tak do roku 1996 a potom se trend 
inspekce začal měnit. Inspekce byly s velkým časovým 
předstihem hlášeny, bylo školám sděleno, co bude kon-
trolováno. Inspekce šla hlavně po dokumentaci. Děti 
byly až na x. místě. Jak to na škole doopravdy vypadá, 
se však do zápisu nedostávalo. A tak si stále říkám, že 
jednotlivci, ale i  celá  společnost, by se měli vyvarovat 
chyb, které páchali v minulosti, navazovat však na vše 
dobré, co bylo i někdy dávno přínosem. Snad se toho 
jednou dočkáte.

listopad 2022 Jaromír Fischer, Bouzov

Můj tata nikdy moc nemluvil. Asi dopředu očekával 
odpověď, kterou věděl, tak proč by se ptal. Možná šetřil 
slovy, unavovaly ho debaty o ničem, neměl rád zbyteč-
nosti, byl racionální každým coulem. Často mě tím za-
háněl do kouta, neb já jsem asi trochu líznutý ve chlévě 
nějakým poetickým teletem. Nic méně, i když jsem si 
v daný okamžik myslel cokoli, protože člověk v telecím 
věku je vždy v jakési opozici vůči starším generacím, 
tak po vychladnutí jsem ve většině případů musel pře-
hodnotit svůj pohled na věc, a dát mu za pravdu. Dnes 
nevím, jestli vůbec někdy zaregistroval ten svůj never-
bální vliv na mě, protože šetřil slovy, tak proč by se ptal. 

Jednu věc mi ale předal, samo sebou svým způso-
bem, kterou si poslední dobou uvědomuji stále více. 
Prostě řečeno, že ať se děje, co se děje, člověk musí 
stát stále nohama na zemi. Vlna vítězství jednou skon-
čí a pád z oblaků na tvrdou zem, nemusí být vždycky 
bez následků. Jednoduše, když se nám daří, nepotý-
káme se s žádnými velkými problémy, tak tento blaho-
bytný stav se nám stává normou. Když je náš život ve 
stavu normálna, chceme si ho zase zlepšit něčím no-
vým, lepším. Kdo někdy trhal třešně, platí to v podstatě 
u každého ovoce, tak ví, že ty nejlepší kousky jsou nej-
výš. Máte veliký strom a hodně dlouhý žebřík. Třešně 
všude kam se podíváte. Trháte si rovnou do pusy, do 
košíku na bublaninu, na kompot, na kvas. Ty největší, 
nejsladší, nejkrásnější plody jsou ale nejvýš. Když máte 
odvahu a potlačíte pud sebezáchovy, vylezete po žebří-
ku až na samý vrchol. Tam zjistíte realitu, že třešně jsou 
opravdu v TOP provedení, ale je jich tam jen relativně 
málo a z toho konce kymácejícího žebříku jich uzobne-
te jen pár. Ještě vám u toho pan špaček mistrně dává 
najevo, že pánem na vrcholku třešně je on. A to je je-
nom třešeň. 

Nedávno v rádiu zveřejnili průzkum, jak se lidi potý-
kají s ekonomickou krizí. Třetina lidí vůbec nevychází 
s výplatou a dokonce si ani nebudou moci zajet v létě 
do Chorvatska k moři, tedy jako na dovolenou. To už je 
dnes taková norma, řekl jsem si v duchu. Aha?!? Doteď 
jsem žil v iluzi, že výlet k moři, pro nás středoevropa-
ny, byl a bude vždycky nadstandard. Jako ty nej třešně 

na vrcholku stromu, otrhané s velkou odvahou, úsilím 
a sebezapřením. Jistě nejsou pro každého a špaček 
má vždy navrch. Když paní projevila názor, že ona má 
přeci právo jet na dovolenou k moři a jak to má udělat, 
když na to nemá peníze? Že za to může vláda, protože 
je všechno drahý a ona si na to Chorvatsko nemá jak 
našetřit. Co to do psí kakací dírky je? 

Začínám mít poslední dobou pocit, že mnoho lidí 
žije v utkvělé představě jakéhosi práva na všechno. Za-
bijeme volka, ale právo na dva kusy svíček mám já, jen 
já, já, já, já,… Všechno ostatní si nechte, já mám právo 
jen na to nejlepší. 

Když jdu na koncert, nebo do divadla a chci si to 
vychutnat do posledního detailu, jistě mi nebude líto 
zaplatit vyšší cenu za lístek do prvních řad, které jsou 
vždycky cenově nejdražší. Musím si to zajistit s velkým 
předstihem, akceptovat vysokou cenu, ale to je všech-
no, co pro to můžu udělat. Mluvit o nějakém právu na 
lístek do první řady, doprostřed, je jasný nesmysl, i když 
je to takový trend dnešní doby. Jsem-li kolenovrt, kou-
pím si lístek do zadních řad. Sice toho moc neuvidím, 
ani neuslyším, ale jsem účastníkem a to se počítá. Když 
jsem eman a přijdu na poslední chvíli, lístek mám jen 
na přistýlku, sedím na tvrdé židli, pódia vidím jen část 
a text si taky musím doskládávat, protože ho znám, 
jsem fanoušek, nechci o to přijít, tak je to taky svým 
způsobem v pohodě. Když budu potížista, lístky v prv-
ních řadách nejsou (stejně bych jim ty prachy za to ne-
dal), vzadu je to taky drahý a přistýlka je pod úroveň. 
Takový potížista by měl raději sedět doma a ne ohánět 
se nějakým právem na něco.

Měl jsem kamarádku, byla krásná, ale ekonomicky 
zcela negramotná. Když jsme vyrazili někam na tah, 
byla nadmíru velkorysá, klidně by poručila rundu pro 
celou hospodu a ve výsledku neměla peníze ani na 
dva panáky. Z dnešního pohledu jsem rád, že to sděluji 
v minulém čase. Ono totiž, taková zkušenost na vlastní 
kůži, je nenahraditelná. Pro mě, jako sběratele zkuše-
ností to byl cenný materiál. Teorie je jedna věc a praxe 
druhá. Teoreticky můžu zaplatit mejdan pro celou hos-
podu, ale v praxi mám tak na ty dvě piva pro sebe. Při-

STÁT NA ZEMI



znat si, že jsem plonk, není tak jednoduché. Mám přeci 
právo na dobré bydlo.

Je důležité stát nohama na zemi a ne vznášet se 
v oblacích. Spokojit se s tím co mám, co mě obklopuje, 
ale hlavně kdo mě obklopuje. Právo na přešlapy, právo 
na chyby, právo na omyly, to jistě máme všichni. O tom 
bych vůbec nepochyboval. Člověk rozumný se z toho 
poučí a snaží se to neopakovat stále dokola. Člověk 
méně rozumný hledá chyby všude, jen ne u sebe. Má 
tendence jen nadávat na systém, společnost, všichni 
mu ubližují, protože on má přeci právo na slušný život. 
Chtěl jsem jen podotknout, že slušný život neznamená 
žít jak prase v žitě, v létě k moři do Chorvatska a v zimě 
na lyže do Alp. Slušný život může vést i poustevník, člo-
věk, který má hluboko do kapsy, ale nestěžuje si na svůj 
úděl. 

Někomu, kdo je třeba sám, vytváří pocit štěstí velké 
auto v garáži, druhému zase velká rodina, která drží po-
spolu a když o něco jde, vzájemně se podpoří. Všichni 
si vzájemně závidí to, co nemají, protože to už je tako-
vá lidská vlastnost. Ve své podstatě to vlastnost špat-

ná není, protože nás to všechny vzájemně motivuje 
k něčemu novému, jinému. Jen nesmíme mít utkvělou 
představu, že si můžeme dovolit úplně všechno, nebo 
snad že na to máme jakési právo.

Většinou moje životní přešlapy mají společného 
jmenovatele. Vždy v tom byl nějaký „dobrý rádce“, kte-
rý mi vždy „dobře poradil“. Když nestojíte nohama na 
zemi, jste dokonalou mucholapkou pro takové lidi. Ti 
vidí člověka v oblacích, tak proč se nezapojit. Ať už je 
v tom naivita takového rádce, nebo dopředu promyšle-
ná léčka, protože radost z cizího neštěstí potěší vždyc-
ky. Když si takové rady vezmete za své, létáte v obla-
cích, nemůžete se potom divit, že z ničeho nic se žebřík 
u vrcholku třešně sesmekne a vy letíte rovnou dolů. Je 
proto asi lepší, stát nohama na zemi a těm špačkům 
nechat to, co jim je bližší. 

 Čtenářům bouzovských novin přeji hezké svátky, 
v lednu u prezidentských voleb stát nohama na zemi, 
abychom svým rozhodnutím nevytvořili dalších pět let 
mezinárodní ostudy. Opatrujte se.

Michal Mayer

Za podpory OÚ Bouzov a Ing. Tomka se po mnoha 
letech podařilo v Kozově na návsi renovovat a přemís-
tit pomník padlých kozovských občanů a busty Tomá-
še Garriqua Masaryka. Slavnostní odhalení proběhlo 
v pátek 28. října 2022 k výročí vzniku samostatného 
Československého státu.

Historie památníku sahá do roku 1938, kdy místní 
občané postavili z lomového kamene zděný sokl a na 
něj usadili bustu našeho prvního prezidenta. Slav-
nostní odhalení se uskutečnilo 16. 6. 1938. 

V roce 1939 byl pomník a busta T. G. Masaryka od-
straněna před Němci a ofi ciálně bylo sděleno, že byl 
při odstranění zničen. Pomník byl ale ve skutečnosti 
spolu s bustou uložen na statku pana Vágnera.

Po osvobození Kozova byl památník 9. května 1945 
znovu postaven na provizorní dřevěný podstavec a ná-
sledující rok byl na trvalo umístěn na podstavec ka-
menný. 

Po prodeji bývalé školní budovy (r. 2007) a zahra-
dy, na které byl památník umístěn, se začalo uvažovat 
o jeho přemístění na vhodnější místo. Toto se povedlo 
až v tomto roce.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na slavnostním 
znovuodhalení památníku.

KOZOVŠTÍ OBČANÉ PADLÍ NA
BOJIŠTI 1914–1918

Juřička Hynek  č. 12

Navara František č. 1

Skřepský Bohumil č. 22

Kubíček Jaroslav č. 29

Kubíček František č. 21

Valášek Ladislav  č. 7

Procházka Josef č. 18

Nezbeda František č. 2

Za SDH Kozov 
Petr Bešta

RENOVACE POMNÍKU PADLÝCH A BUSTY T. G. MASARYKA V KOZOVĚ



Tentokrát přinášíme hodnocení úspěšné školní akce 
očima jejich pořadatelů, tedy deváťáků:
Halloween ve škole
Už od začátku školního roku jsme se těšili, až nade-
jde „dušičkový čas“ a my budeme moci konečně uspo-
řádat strašidelnou zábavu pro všechny žáky prvního 
i druhého stupně. V anglosaských zemích se původně 
keltský lidový svátek zachoval jako Halloween. Název 
vznikl zkrácením anglického „All Hallows‘ Eve“, tedy 
„Předvečer Všech svatých“. Na pondělí 31. 10. 2022 
jsme si tedy pro celou školu přichystali akci „Hallo-
ween ve škole“. Vše se odehrávalo v tělocvičně. Už od 
rána jsme pilně připravovali stanoviště, stavěli deko-
race, ladili jsme venkovní i vnitřní výzdobu a netrpě-
livě jsme čekali, až se s úderem desáté hodiny za-
čne tělocvična plnit dětmi a jejich třídními učiteli. Co 
na naše předem ohlášené halloweenské překvapení asi 
řeknou? Budou se bát? Budou se dobře bavit? 
Naši mladší spolužáci plnili na stanovištích různé úkoly 
– museli zvládnout slalom na koštěti, řešili detektivku, 
prolézali pavučinou, snažili se zahnat duchy a strefi t 
se na klobouk čarodějnice nebo luštili hádanky. Když 
prošli všemi stanovišti, čekala na ně odměna v podo-
bě různých sladkostí. Rovněž jsme připravili pohoštění 
pro naše paní učitelky, aby mohly průběžně sledovat 
a hodnotit halloweenský rej masek a kostýmů.
Děsivou halloweenskou atmosféru jsme vyvolali nejen 
výzdobou, na které se výrobou podíleli všichni ze školy, 
ale také hudebním doprovodem. Vše vyvrcholilo módní 
přehlídkou plnou strašidelných masek. Nejlepší kostý-
my byly samozřejmě patřičně oceněny (diplomem a věc-
nou odměnou). Na závěr si všichni mohli zatancovat.

Trick or treat! 
Deváťáci Alexandra, Sabina, Markéta, Matyáš, Simo-

na, Barbora, Natálie a Na-
zar.
Na závěr přejeme požehna-
né a klidné Vánoce a úspěš-
ný vstup do nadcházejícího 
roku.

My všichni z naší a vaší 
bouzovské školy

Dnes ještě jeden mimořádný příspěvek:
V sobotu 3. 12. 2022 proběhl tradiční školní jarmark, 
který se konal na náměstí v Bouzově. Akce se velice 
vydařila, všechna nacvičená vystoupení byla krásná, 
přišla spousta návštěvníků. Mnoho lidí nás podpořilo 
a tak bych ráda touto cestou poděkovala všem, kteří 
přispěli darem do tomboly nebo napekli na prodej per-
níčky či cukroví a také těm, kteří místo užívání si jar-
marku strávili čas ve stáncích. Vždycky to totiž musí 
někdo dělat!
Poděkování tedy patří:
Panu Holubovi, Novákovým z Bouzova, Kunčarovým, 
Novákovým z Blažova, Novákovým z Obectova, Char-
vátovým, paní Sedlákové, paní Kolavíkové, paní Šťast-
né, paní Vymazalové, Mackovým, Tichým, Šimkovým, 
paní Pavlíkové, paní Fišrové, Hutníkové, Zapletalové, 
Muschalkové, paní Zatloukalové, paní Fojtíkové, Vese-
lé, Foltýnové, Losovým, Sabovým, paní Vinšové, panu 
Škrabalovi, Vysloužilovým, Nováčkovým, Hernängo-
vým, paní Křupkové, panu Kuhnovi, panu Tomkovi, Pu-
tíkovým, panu Čampišovi, paní Vanské, panu Vilímcovi, 
panu Mlčochovi, Lakomému, Balcárkovi, Lavičkovi, paní 
Bártové, paní Hirtové, Leibnerové, panu Petříkovi, Ma-
yerovi, pracovnicím školní jídelny, paní Švecové, Pod-
sklanové, Krumniklové, Krutilovým, Vařekovým z Podolí 
a Vařekovým z Kovářova a některým dalším, kteří ne-
chtěli být jmenováni. Dále děkuji fi rmám Bouzovské 
lesy, Moreko, Autoservis Doubravice, Pekárny Mora-
vec, MADE, ZD Klopina.
Za trpělivost u stánků děkuji Zachovým, Nováčkovým, 
panu Kunčarovi, paní Šimkové, Mackovým, Losovým, 
panu Foltýnovi, zaměstnancům obce za přivezení a se-
stavení pódia a za skvělé ozvučení panu Grygarovi.
Pevně doufám, že jsem v tomto výčtu na nikoho ne-
zapomněla, pokud ano, tak mě to moc mrzí, ale přesto 
i jemu děkuji.
Zvláštní poděkování směřuji všem zaměstnancům naší 
školy, školky, jídelny a družiny, protože bez rozdílu 
všichni se podíleli na úspěchu celé akce. Byli jste skvělí!
Příští rok pod bouzovským stromečkem zase na shle-
danou. Mgr. Andrea Řezníčková

ředitelka příspěvkové organizace

◀ Oceněné vítězné masky



Olešnice X-team, jak si kluci přezdívají, se v letoš-
ním roce premiérově zúčastnil celého seriálu závodů 
EMAS Extraligy ČR v požárním útoku. Jedná se o nej-
prestižnější hasičské závody, kde se potkávají ty nej-
lepší hasičské týmy z celé České republiky. Pro kluky 
to byl vždy takový malý sen a zároveň velká výzva, kte-
rá se jim po předešlých úspěšných ročnících honila 
hlavou. Po letech působení na okresních ligách, jaký-
mi byly např. Biomac Hanácká extraliga (mistři 2019 
a 2021), Velká cena Prostějovska (mistři 2017 a 2018), 
Velká cena Blanenska (vicemistři 2019) a Olomoucká 
noční liga (vicemistři 2017 a 2019), přišel čas posu-
nout se o krok dál. 
Začátek sezóny ovšem nevyšel podle očekávání. Krás-
né plány zhatily na úvod hned 2 vážná zranění Luká-
še Heinricha a Pavla Spíchala, se kterými se počítalo 
na rozdělovač a proud. Kluci to ale nevzdali a snaži-
li se najít adekvátní náhrady. Na proud našli záchra-
nu v podobě Štěpána Kašparce, až z dalekého Žernov-
níku, a na pozici rozdělovače se střídali hned 3 borci 
– Ivo Hél, Václav Nesporý a Standa Režný. Ačkoliv tato 
situace nebyla ideální, kluci se s tím dokázali statečně 
porvat. Že by to celé mohlo fungovat, ukázal X-team 
hned na úvodním 1. kole EMAS Extraligy v Chotěmi-
cích, kde s krásným časem 16,67 obsadil 9. místo. Ne-
trvalo dlouho a hned na 3. kole Extraligy se kluci po-
starali o obrovské překvapení a největší historický 
úspěch SDH Olešnice, neboť se jim podařilo s časem 
16:42 v Plumlově zvítězit. 
Postavit se znovu na stupně vítězů se ale bohužel na 
dalších závodech Extraligy ČR již nepodařilo. Nicmé-
ně Olešnice X o sobě ještě dala párkrát vědět. Konkrét-
ně v Zahnašovicích s časem 16:55, kde z toho nakonec 
bylo hezké 7. místo a taktéž na rychlé trati ve Zderazi 
– 9. místo za krásný čas 16:42. Pár bodíků se podařilo 

X-TEAM OLEŠNICE

posbírat i v Krasonicích, Čechtíně a Letohradě. Suma 
sumárum z premiérového působení mezi těmi nej-
lepšími hasičskými týmy v ČR bylo nakonec 15. místo 
s celkovým počtem 48 bodů. 
Stanovený cíl dostat se mezi TOP 10 týmů se nakonec 
splnit nepovedlo, ale i přesto kluci sezónu 2022 po-
važují za více než zdařilou. Ujistili se, že ještě nejsou 
staří a že se pořád mají kam posouvat. Navíc kromě 
nespočtu skvělých zážitků a nových přátelství jim to 
dodalo vítr do plachet a velkou motivaci do dalších 
ročníků. Hned 3x se jim podařilo posunout svoje ma-
ximum. První místo za čas 16:39 pobrali na Velké ceně 
Prostějovska v Pěnčíně a den na to si osobák vylepšili 
na závodech Velké ceny Blanenska v Sychotíně, který 
má aktuálně novou hodnotu 16:33. Mimo to se poda-
řilo pokořit pár dalších zajímavých milníků, viz malé 
statistické okénko:
 6x medailové umístění, 
 8x se na závodech podařilo dostat čas pod hranici 

17 vteřin, 
 vítězství na 3. kole EMAS Extraligy ČR v Plumlově,
 1. místo na závodech BHE v Bezděčí u Trnávky, 

VCPV v Pěnčíně a Otinovsi,  
 konečné 15. místo na EMAS Extralize ČR.

„Ačkoliv se již těšíme na další sezónu 2023, ve které 
bychom chtěli být neméně úspěšní jako v té předchá-
zející, chtěli bychom tímto poděkovat našemu spojaři 
Jakubovi Novákovi, za krásné roky 2018–2022 v oleš-
nickém dresu a popřát mu, ať se mu daří v osobním 
životě alespoň stejně tak dobře, jako se mu dařilo 
s X-teamem na hasičských závodech. Kubo děkujeme!“
SDH Olešnice také moc děkuje všem sponzorům, fa-
nouškům a dobrovolníkům za výpomoc při pořádání 
všech sportovních a kulturních akcí a že jich nebylo 
málo. Děkujeme za podporu!

PODĚKOVÁNÍ
Chtěla bych poděkovat SDH Podolí a všem, kteří se podíleli tuto sezónu ve svém volném čase na mošto-
vání. Věřím, že moštárna bude fungovat i další léta a dočká se opravy, které je určitě zapotřebí.
Děkuji rovněž všem, nejen SDH Podolí, kteří si udělali chvilku, a pomohli na akci Lampiónový průvod se 
strašidelnou stezkou. Akce se velmi povedla. Denisa Haicová, DiS.



„UKLIĎME KOLEM SEBE”
Ráda bych Vás pozvala na akci. „Ukliďme kolem sebe”.
Určitě jste slyšeli o projektu „Ukliďme Česko”. Měli by-
chom vyzkoušet něco podobného. Myslím si, že všich-
ni máme rádi kolem sebe pořádek a děti aspoň uvidí, 
že je fajn uklízet nejen doma, ale je rovněž nutné sta-
rat se i o své okolí a přírodu. Budeme mít spojené uklí-
zení s procházkou v přírodě, kterou si někteří lidé bo-
hužel pletou se skládkou a myslí si, že tam se to ztratí. 
Krásná příroda nám všem bude odměnou. Kde se bude 

uklízet, je jen na dohodě, dobrovolníci z různých částí 
obce by si udělali skupinky a uklidili si tam, kde si my-
slí, že je to nejvíc potřeba (v lese, v parku, podél cest). 
Vhodný čas bude někdy na jaře, až opadne sníh. Po-
dělím se s vámi o ohlasy a upřesním vše v únorovém 
čísle Bouzovských novin. Sem tam uklízí škola nebo 
hasiči s dětmi, tak, ať v tom nezůstanou sami. Kdybys-
te měli nějaké otázky či návrhy, napište mi na email: 
denisahaicova1@gmail.com Denisa Haicová, DiS.

ZPRÁVY Z BOUZOVSKÉ FARNOSTI

Vánoční přání

Požehnaný zbytek adventu a krásně a v míru proži-

té Vánoce Vám přeje 

Pastorační rada
bouzovské farnosti

Vánoční pořad bohoslužeb
Sobota 24. 12.

Štědrý den 
14:00 – Jesličková hra. Kostel sv. Gotharda.
Účinkují místní děti
21:00 – Bouzov, půlnoční

Neděle 25. 12.

Slavnost Narození Páně
9:00 – Bouzov, mše svatá

Pondělí 26. 12.

sv. Štěpán
9:00 – Bouzov, mše svatá

Neděle 1. 1. 2023  Nový rok

Slavnost Matky Boží Panny Marie
14:00 – Bouzov – mše sv. za arcivévodu Evžena. 

Neděle 8. 1. 2023 17:00 – Radniční sál, Tříkrálový koncert

24. 12. 2022 – Jesličková hra
Ve 14:00 hod. v bouzovském kostele začínáme naše 
Putování do Betléma. Přijďte se podívat, jak to tehdy 
bylo, když se narodil Ježíšek. Poslechnout a zazpívat 
si známé koledy. Postavit si fi gurku do Betléma. A vy-
slechnout si vyhodnocení adventní soutěže.

Neděle 1. 1. 2023   Pozvánka na mši za arcivévodu Evžena
Srdečně zveme na mši svatou slouženou za arcivévodu Evžena, velmistra Řádu němec-
kých rytířů, obnovitele hradu Bouzova a dobrodince přilehlého městečka. 
Mše svatá se koná v neděli 1. ledna 2023 u příležitosti 68. výročí jeho úmrtí.
Mše svatá začíná ve 14:00 hod.

Mši svatou doprovodí místní chrámový sbor. Zazní i koledy...



Neděle 8. 1. 2023, 17:00 hod
Tříkrálový koncert
V Radničním sále zazní skladby v podání Zábřežské-
ho komorního orchestru:

Johan Pachelbel: Kanon und Gigue in D
W. A. Mozart: Exultate Jubilate
W. A. Mozart: Houslový koncert č. 4 D dur – I. Allegro

John Rutter: Suite for strings

Dirigent: Milan Plodek
Soprán: Eliška Minářová
Housle: Kryštof Kolčava

Bouzovský betlém
Srdečně Vás zveme ke zhlédnutí unikátního bouzovské-
ho betlému s pohyblivými fi gurkami. Betlém je možno 
shlédnout v kostele sv. Gotharda po každé mši svaté. 
Je také možnost domluvit individuální prohlídku. Pište 
nejlépe do zpráv na facebooku Farnost Bouzov.

Tříkrálová sbírka 2023
V prvních lednových dnech roku 2023 bude opět pro-
bíhat Tříkrálová sbírka. Navštíví Vás koledníci s přá-
ním požehnání do nového roku a s poselstvím, že s na-
rozením Ježíše Krista máme naději navzdory všem 
nepříznivým okolnostem našeho života. Svým darem 
pomůžete mnoha lidem v našem regionu tuto naději 
naplnit.

Poděkování
V neděli 4. 12. 2022 pořáda-
la farnost v kostele a před 
kostelem setkání se svatým 
Mikulášem. Děkujeme všem, 
kteří pomáhali s organizací 
a rodičům, že nás s dětmi na-
vštívili. Děkujeme také obci 
za fi nanční příspěvek na ba-
líčky sladkostí pro děti. S Mi-
kulášem se setkalo přes 60 
dětí z Bouzova a přilehlých 
obcí.
Děkujeme!
 Lubomír Macek ml.

Místní organizace KDU-ČSL Bouzov Vám přeje radostné, v klidu a se svými blízkými
prožité svátky vánoční.







SDH Bouzov

pořádá

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ PLES
s šaškem Viki

v pátek 17. února 2023 od 16.30 hod.

v sále
bývalé zem. společnosƟ 

Bouzov

Srdečně zvou pořadatelé.



ORDINAČNÍ DOBA
MUDr. Jaroslava ČAMPIŠE

od 23. 12.–30. 12. 2022

 23. 12. volno

 27. 12. 8.00 – 11.00 Bouzov

 28. 12. 8.00 – 11.00 Bouzov

 29. 12. 8.00 – 11.00 Bouzov

 30. 12. volno

Výsledky Potravinové sbírky 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří přispěli do Po-
travinové sbírky konané 12. 11. v Bille v Litovli. Víme, 
že dnešní doba není lehká pro nikoho z nás a o to vice 
si vážíme všech, kteří se této akce zúčastnili. Dohro-
mady jste nám darovali 373 kilo potravin a drogerie. 
Mockrát děkujeme!

Uspávání broučků a zvířátek

Dne 16. 11. se uskutečnilo uspávání broučků, které 
zorganizovalo Charitní mateřské centrum Rybička při 
Charitě v Litovli. Kvůli Covidu nám nebylo předcho-
zí 2 roky umožněno tuto akci pořádat o to více jsme 
se letos těšili na setkání s vámi. Uspávání broučků se 
účastnilo kolem 200 dětí, které s sebou donesly krme-
ní pro lesní zvěř. Zvířátka se v zimě nekrmí, ale pou-
ze přikrmují. To znamená, že lesní zvěř si najde vlast-
ní potravu a jednou za týden si může dojít ke krmelci, 
kde si přilepší, aby přežila zimu. Společně jste pro 
tyto zvířátka donesli asi 200 kg potravy. Děti s paní Zi-
mou zpěvem uspaly broučky, projely se na koníkovi 
a rodiče se mezitím občerstvili na podporu Mateřské-
ho centra Rybička. Mimo takovéto akce stále probíhá 
pravidelný program v MC Rybička, kterého se můžete 
kdykoliv zúčastnit.  

Shrnutí roku 2022 

Když jsme se ohlíželi za loňským rokem, netušili jsme, 
jak moc náročný bude i rok 2022. I přes veškeré pře-
kážky, které nám tento rok přinesl, jsme dokázali 
skvělé věci. 
Ihned začátkem roku nám chod služeb ovlivnila vál-
ka na Ukrajině a s tím spojená uprchlické krize. Mu-
seli jsme ihned zareagovat a naučit se osobám za-
saženým válkou na našem území pomoci. Zpočátku 
se do pomoci zapojovala také veřejnost, a to zejmé-
na formou materiální pomoci. Veškerá poklona pa-
tří těm, kteří uvolnili své bytové prostory a umožnili 
těmto rodinám nebo jednotlivcům se ubytovat. Mo-
mentálně na Charitě působí pracovníci, kteří se plně 
věnují pouze ukrajinských osobám a intenzivně řeší 
jejich situace a kooperují s ostatními úřady, tlumoč-
níky a organizacemi. 
Také jsme se zúčastnili hned několika akcí, jako napří-
klad Tradiční pouti, Litovelských slavností, dvou Potra-
vinových sbírek nebo udělování cen Křesadla pro naše 
skvělé dobrovolníky. 
Největší radost nám ale dělá přímá práce s klienty. 
Opět jsme dokázali velké pokroky a mnoha z nich 
jsme dokázali pomoci a vykouzlit úsměv na tváři. 
Například jedné z našich maminek samoživitelek 
v rámci Sociálně aktivizační služby jsme fi nančně po-
mohli s nástupem dcery na její vysněnou vysokou ško-
lu a syn klientky se může účastnit lyžařského výcviku 
se spolužáky. Výcviku se syn může zúčastnit také hlav-
ně díky vám, kteří jste se podíleli na fi nanční pomoci 
přes nadaci Patrona dětí, kterou jsme sdíleli na Face-
bookových stránkách Litovle. 
V poradně Nedlužím jsme také pomohli mnoha klien-
tům a rádi bychom se o jeden příběh s vámi podělili. 
Službu navštívil jeden milý mladý muž, který se oci-
tl před zhruba 4 lety na ulici. Vzájemnou spolupráci 
jsme navázali hned a postupem času se nám poda-
řilo najít mladému muži bydlení, práci a letos jsme 
se propracovali i k vyřešení jeho pohledávek formou 

insolvence. Tento mladý muž je příkladem toho, že 
když člověk chce, dokáže vše.

V rámci pečovatelské služby se již přes 20 roků mimo 
jiné staráme společně s rodinou o ležícího klienta, 
který díky naší péči nemá žádné proleženiny, a i přes 
svoje omezení může kvalitně trávit svůj čas v domá-
cím prostředí za přítomnosti rodiny. Klient i přes svůj 
dlouhodobě špatný zdravotní stav má stále přehled 
o dění ve světě a ve svém okolí, a to i díky naším pe-
čovatelkám, které klienta každý den povzbuzují in-
formacemi o dění v jeho blízkém okolí.

Tříkrálová sbírka 2023

V tomto období se již intenzivně připravujeme na blí-
žící se Tříkrálovou sbírku. Koledníci vyrazí do ulic v Li-
tovli a místních částech především v sobotu 7. 1. 2023. 
V případě nepříznivého počasí může sbírka probíhat 
až do 15. 1. 2023. Jako každý rok uvítáme pomoc dětí 
na pozici koledníků i dospělých jako vedoucí skupi-
nek. Zájemci se mohou hlásit v průběhu prosince 
v kanceláři Charity, nebo na tel. čísle 731 391 925.
Závěrem bychom chtěli všem popřát krásné prožití 
svátků Vánočních a šťastný nový rok 2023. Děkuje-
me, že jste tady stále s námi a zapojujete se do po-
moci ostatním. Všichni naši pracovníci jsou tady stá-
le pro vás.

CHARITA ŠTERNBERK



PRONÁJEM POZEMKŮ

Hledám do pronájmu louky, pole.

Výpověď u stávajícího pronajímatele

vyřídím za Vás,

nevadí i delší výpovědní lhůta.

Na pozemcích

bude řádně hospodařeno.

Nájemné 4–5000 Kč / ha,

možnost dalších služeb.

Více informací na:

Lukáš Zapletal

Hvozdečko 15

Bouzov

Telefon:

734 107 175

E-mail:

farma.hvozdecko@seznam.cz

web:

https://farma-hvozdecko.webnode.cz

Vážení čtenáři,

letošní rok je již na svém konci a nás čeká vstup do nového roku 2023. Když se ohlédneme, tak musíme říct, že byl plný udá-
lostí a zvratů, které ovlivnily nás všechny. Tato turbulentní doba nám ukázala, že nelze brát vše co máme jako samozřejmost a že 
je dobré také pomáhat tam, kde je to potřeba. Nebyl to pro nikoho jednoduchý rok, ale věříme tomu, že v příštím roce 2023 
se opět všichni posuneme dál a naše životy se začnou ubírat lepším směrem. Přejeme Vám všem klidné a radostné prožití vá-
nočních svátku a co nejšťastnější vstup do nového roku.

Realitní Tý m Aneta Hofmanová  a Roman Spurný
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SVOZ DOMOVNÍHO ODPADU 2023
KOMUNÁLNÍ ODPAD 

   5. ledna 6. července 
 19. ledna 20. července
   2. února 3. srpna
 16. února 17. srpna
   2. března 31. srpna
 16. března 14. září
 30. března 28. září  
 13. dubna 12. října
 27. dubna 26. října 
 11. května 9. listopadu
 25. května 23. listopadu
   8. června 7. prosince
 22. června 21. prosince

PLASTY – pondělí sudý týden

 23. ledna   10. července
 20. února     7. srpna
 20. března     4. září
 17. dubna    2. října
 15. května  30. října
 12. června  27. listopadu
  26. prosince 

PAPÍR – úterý sudý týden

 10. ledna  25. července
   7. února  22. srpna
   7. března  19. září
   4. dubna  17. října
   2.  května 14. listopadu 
 30. května 12.prosince
 27. června

NEBEZPEČNÉ A VELKOOBJEMOVÉ ODPADY

   3. června   4. listopadu 2023



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /All
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Gray Gamma 2.2)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Warning
  /CompatibilityLevel 1.5
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.1000
  /ColorConversionStrategy /sRGB
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo false
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo false
  /PreserveFlatness false
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments false
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Remove
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages false
  /ColorImageMinResolution 100
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 150
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 1.30
    /HSamples [2 1 1 2] /VSamples [2 1 1 2]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 1.30
    /HSamples [2 1 1 2] /VSamples [2 1 1 2]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 10
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 10
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages false
  /GrayImageMinResolution 150
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 150
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 1.30
    /HSamples [2 1 1 2] /VSamples [2 1 1 2]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 1.30
    /HSamples [2 1 1 2] /VSamples [2 1 1 2]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 10
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 10
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages false
  /MonoImageMinResolution 300
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 150
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.00000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects true
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /PDFXOutputConditionIdentifier (CGATS TR 001)
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName (http://www.color.org)
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /BleedOffset [
        0
        0
        0
        0
      ]
      /ConvertColors /ConvertToRGB
      /DestinationProfileName (sRGB IEC61966-2.1)
      /DestinationProfileSelector /DocumentRGB
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles true
      /MarksOffset 6
      /MarksWeight 0.250000
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /UseName
      /PageMarksFile /RomanDefault
      /PreserveEditing false
      /UntaggedCMYKHandling /UseDocumentProfile
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
    <<
      /AllowImageBreaks true
      /AllowTableBreaks true
      /ExpandPage false
      /HonorBaseURL true
      /HonorRolloverEffect false
      /IgnoreHTMLPageBreaks false
      /IncludeHeaderFooter false
      /MarginOffset [
        0
        0
        0
        0
      ]
      /MetadataAuthor ()
      /MetadataKeywords ()
      /MetadataSubject ()
      /MetadataTitle ()
      /MetricPageSize [
        0
        0
      ]
      /MetricUnit /inch
      /MobileCompatible 0
      /Namespace [
        (Adobe)
        (GoLive)
        (8.0)
      ]
      /OpenZoomToHTMLFontSize false
      /PageOrientation /Portrait
      /RemoveBackground false
      /ShrinkContent true
      /TreatColorsAs /MainMonitorColors
      /UseEmbeddedProfiles false
      /UseHTMLTitleAsMetadata true
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [600 600]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


